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   فرزين  ماندگار
 از مهران احمدي در جريان نشس�ت خبري فيلم مصادره 
كه به عن�وان كارگ�ردان در آن حضور داش�ت رفتارهايي 
س�ر زد كه در حالت عادي صرف�اً از نوجواني ك�م تجربه و 
بي جنبه كه دچ�ار جوزدگي محيط ش�ده انتظار مي رفت. 
 ظاهراً در مهران احمدي هم كمالات همنشین اثرگذار بوده و سبب 
شده او هم از تئوري خنداندن به هر قیمتي حتي پايین كش��یدن 
شلوار! پیروي مي كند. حالا اين پیروي كردن اگر داخل فیلم اتفاق 
بیفتد باز به رسم وضعیت اين سال هاي سینم��اي ايران و اقتضاي 
طنز مي تواند قابل اغماض باشد اما متأسفانه كار به جايي رسید كه 
مرز میان نشست خبري و ارجاعات جنسي داخل فیلم براي آقاي 
كارگردان خیلي معني دار نبود. در كانون توجه بودن چیزي نیست 
كه مهران احمدي پیش از اين آن را تجربه نكرده باشد، او پله هاي 
ترقي در سینماي ايران را يك شبه طي نكرده كه بخواهد يك شبه 
تمام اعتبار شخصیت��ي اش را با رفتارهاي خ��ارج از چارچوب زير 
سؤال ببرد، هر چند فضاي نشست هاي خبري جشنواره فیلم فجر 
چندسالي است كه خیلي حال و هواي فرهنگي و هنري گذشته را 
ندارد. مهران احمدي در اولین تجربه كارگرداني اش با رصد فضا و 
حال و هواي سینماي كشور فتح گیشه را نشانه رفته و موفقیت در اين 
زمینه را اولويت قرار داده است. نگاه به گیشه داشتن چیز بدي نیست، 
در اين مجال قرار نیست به مختصات فني و محتوايي فیلم او ورود 
كنیم اما رفتارهاي دور از شأن مهران احمدي نشان داد كه او براي 
موفقیت حاضر است تن به خیلي چیزها بدهد. چند سال پیش بود كه 
رضا عطاران در جريان برگزاري مراسم اختتامیه فیلم فجر و درحالي 

كه برنامه به طور زنده از رسانه ملي پخش مي شد عنوان كرد كه براي 
خنداندن مخاطب حاضر است حتي شلوارش را هم... مواضعي كه 
با واكنش منفي برخي اهالي پیش��كسوت سینما از جمله جمشید 
مشايخي مواجه شد. همین مسئله باعث شد چندي بعد رسانه ملي 
مانع حضور او در يك برنامه زنده شود، ح��ال و هوا و روحیه مهران 
احمدي در نشست خبري فیلم مصادره نیز شباهت زيادي با روحیه 
آن شب رضا عطاران داشت. گويا او مرزي میان آنچه در فیلم ترسیم 
كرده با واقعیت و فضاي رسمي قائل نیست، البته اين معضل فرهنگي 
همواره دامنگیر جشنواره فجر بوده است. در جشنواره هاي معتبر 
جهان سینماگران مطرح همواره با لباس هاي رسمي حاضر مي شوند 
و معمولاً از بروز رفتار و گفتارهاي غیرطبیعي نیز اجتناب مي كنند اما 
در ايران وضعیت به گونه اي ديگر رقم مي خورد. مهران احمدي پیش 
از اين همواره به عنوان بازيگ��ري خوش اخلاق و محجوب شناخته 
مي شد. بي پروايي كلامي او كه نوعي مستي و نداشتن تعادل رفتاري 

را به ذهن متبادر مي كرد، غافلگیر كننده بود.

تأملي در باب رفتارهاي غيرعادي مهران احمدي در نشست خبري فيلم»مصادره«

كمي جنبه هم چيز بدي نيست!
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با بازماندگان ديگ��ران خوش رفتارى 

كنید تا با بازماندگان شما همین گونه 

رفتار كنند.

دبير اجرايي هفتمين محفل هم انديشي سينما انقلاب در گفت وگو با »جوان«: 

به دنبال گفتمان »سينماي عدالت اجتماعي« هستيم
   محمدصادق عابديني

محفل هم انديشي س�ينما انقلاب، امس�ال در هفتمين 
سال برگزاري به طور جدي به دنبال پياده سازي گفتمان 
»سينماي عدالت اجتماعي« در مقابل »سينماي سياه نماي 
اجتماعي« است. اين محفل سينمايي كه امروز چهارمين 
روز از برگزاري آن را پشت سر خواهيم گذاشت، با دعوت 
از انديش�مندان و هنرمندان، تلاش كرده است محفلي 
براي گفت و گو و تضارب آرا درباره محتواي سينماي ايران 
ايجاد كند. محمد كوچك، دبير اجرايي هفتمين دوره از 
اين رخداد فرهنگي در گفت و گو ب�ا »جوان« توضيحات 
بيشتري درباره عملكرد محفل سينما انقلاب ارائه مي دهد. 
محفل سينما انقلاب، چگونه شكل گرفت و چه 

اهدافي را دنبال مي كند؟
به دنبال اتفاقات سال 88، شاهد ايجاد رويكرد جديد فرهنگي 
در میان نهاد هاي انقلابي بودي��م كه حاصل آن رويدادهايي 
مانند راه اندازي جش��نواره فیلم هاي مردمي عمار، شروع به 
كار سازمان هنري رسانه اي اوج و برپايي محفل هم انديشي 
سینماي انقلاب بود كه از سال 90 آغاز به كار كرد و امسال 
بحمدالله شاهد برپايي هفتمی��ن دوره آن هستیم، طي اين 
مدت توانستیم مخاطبان خود را پیدا كنیم. مهم ترين دلیل 
راه اندازي محفل هم انديشي سینماي انقلاب اسلامي، قرار 
گرفتن عقلانیت و انديش��ه در كنار هنرمند ب��راي تولید اثر 

هنري به جاي داشتن تولیدات هنري است. 
اين كار چه تأثيري خواهد داشت؟

ما هم اكنون با تولیدات هنري روبه رو هستیم. در حالي كه 
بايد به اثر هنري برسیم، به معناي آنكه بتواند تأثیري را روي 
جامعه داشته باش��د. اين تأثیر زماني ب��ه وجود مي آيد كه 
انديشمندان علوم انساني در كنار هنرمند قرار گیرند و در 

تعامل هنر و انديشه يك اثر خلق شود. 
آيا جشنواره فيلم فجر نمي توانست اهدافي را 

كه شما در پي آن هستيد عملي كند؟
وجود فضاي گفتماني يكي از خلأ هاي جشنواره فیلم فجر 
است. جش��نواره محیطي هیجاني را به وجود مي آورد كه 
در آن تمركز بیشتر روي سلبريتي ها و رفتار هاي آنهاست 
و كمتر پیش مي آيد كه محیط براي تالار گفت و گو پیش 
بیايد؛ تالاري كه در آن گفت و گو ها بر مبناي عقلانیت در 
فضاي سینما باشد. ما تلاش براي گفتمان سازي داريم و در 
صدر آن »سینماي عدالت اجتماعي« در مقابل »سینماي 
سیاه نماي اجتماعي« است. شاخصه هاي سینماي عدالت 
اجتماعي مشخص شده كه شامل موضوعاتي مانند داشتن 

امید، داراي پايان مشخص، قهرمان داشتن، ارائه راهكار در 
مقابل بیان معضلات و عدم تعمیم جزء به كل در پرداخت 
به مشكلات است. ما اين گفتمان را دنبال مي كنیم و تلاش 
داريم تا هنرمندان را در گفت و گو با انديشمندان و نخبگان 

با اين ديدگاه نسبت به سینما درگیر كنیم. 
چرا محفل هم انديشي همزمان با فجر يا در دل 

جشنواره برگزار نمي شود؟
لزوم برگ��زاري همزمان با جش��نواره يا در جش��نواره اين 
است ك��ه هنرمندان بتوانن��د در محیطي با انديش��مندان 
رشته هاي مختلف از اقتصاد گرفته تا روانش��ناسي، فلسفه، 
جامعه شناسي و سیاست به گفت و گو بنشینند. جشنواره فاقد 
فضاي گفتماني است و حتي امسال با جدا كردن سینماي 
هنرمندان از سینماي اصحاب رسان��ه، تنها فرصت ارتباط 
میان رسانه ها و سینمايي ها به نش��ست هاي نقد و بررسي 
محدود شد، در حالي كه معتقديم هرچقدر فضاي گفت و گو 
بیش��تر شود، به هنرمند كمك خواهد كرد تا تولید بهتري 
داشته باشد، البته امسال جشنواره فجر و آقايان حیدريان و 

داروغه زاده همكاري خوبي با محفل داشته اند. 
علاقه من�دان به اس�تفاده از مباح�ث فكري و 
گفتماني در حوزه س�ينما چط�ور مي توانند با 

محفل در ارتباط باشند؟
ما هر سال از طريق كانال هاي ارتباطي زمان ثبت نام را اعلام 
مي كنیم. محفل سینما انقلاب اسلامي، صرف اكران نیست و 
گعده ها و نشست هاي هم انديشي برپا مي شود كه مخاطبان 

در آنها شركت مي كنند. 
جايزه ققنوس امسال نيز برپا خواهد شد؟

بله، جايزه ققن��وس در پايان محفل اهدا مي ش��ود اما هويت 
مستقل��ي دارد. اين جايزه ب��ه فیلم هايي تعل��ق مي گیرد كه 
شاخصه هاي عدال��ت اجتماع��ي در آنها وج��ود دارد. جايزه 
سیمرغ تا سقف پنج فیلم از بهترين آثار جشنواره فیلم فجر اعطا 

مي شود و امسال نیز در 27 بهمن ماه آن را برگزار مي كنیم.

پخش برنامه متفاوت تلويزيون در حوزه كتاب به پايان رسيد

»كتاب باز« استثناي فرهنگي در شبكه سرگرم كننده تلويزيون

   محمد صادقي
فص�ل ديگ�ري از برنام�ه تلويزيون�ي »كت�اب باز« ش�ب 
گذش�ته ب�ا پخ�ش آخري�ن قس�مت ب�ه پاي�ان رس�يد. 
كتاب باز، در میان برنامه هاي شبكه نسیم سیما يك استثنا بود، 
به اين دلیل استثنا كه برخلاف ديگر برنامه ها »سرگرمي« را دلیل 
صرف براي تولید برنامه قرار ن��داده بود. اين برنامه تلاش داشت 
از صرف پرداختن به كتاب فاصله بگیرد و كتاب را بهانه اي قرار 
دهد براي گفت و گو هاي فرهنگي؛ چیزي كه كمتر در تلويزيون 
شاهد آن هستیم. همان طور كه امام خمیني)ره( از صداوسیما 
به عنوان دانش��گاه ياد كردند، رسانه ملي بايد محلي باشد براي 
ارزش آفريني فرهنگي و وزن دهي ب��ه فرهنگ جامعه كه يكي 
از راه هاي نیل به آن گسترش فرهنگ مطالعه است. آمار و ارقام 
پايین و مقايسه سطح مطالعه در ايران با كش��ورهاي پیشرفته 
كه حكايت از ي��ك شكاف عظیم میان زماني ك��ه ايرانیان براي 
كتابخواني صرف مي كنند تا استانداردهاي جهاني، لزوم توجه 

صداوسیما را به بحث ترويج مطالعه بیش��تر مي كند. روش هاي 
قديمي معرفي كتاب در تلويزيون كه به پیش پاافتاده ترين شكل 
ممكن با ورق زدن يك كتاب تازه منتشر شده و بیان شناسنامه 
آن، ديگر براي مخاطبان تلويزي��ون جذابیت ندارد؛ واقعیتي كه 
تجربه هاي شكست خورده برنامه هاي معرفي كتاب در شبكه4 
سیما آن را تأيید مي كند. برخلاف اين روش، ديدگاه ديگري نیز 
وجود دارد كه مي خواهد كتاب را به بط��ن زندگي افراد نزديك 
كند. اين ديدگاه را مي شود در رويك��رد شبكه نسیم به كتاب و 

كتابخواني مشاهده كرد. 
تولید برنامه »كتاب باز« يكي از اقدامات قابل توجه در تلويزيون 
بود كه توانست فضاي كتابخوان��ي را از برنامه هاي معرفي كتاب 
دور و آن را به فضاي گفت و گوي فرهنگي نزديك تر كند. اگرچه 
نقدهايي نیز به اين برنامه وارد شده و نوع انتخاب برخي از كتاب ها 
باعث ايجاد حاشیه و انتقاد از »كتاب باز« شده است ولي نمي توان 
يك كلیت موفق را فداي جزئیات كوچكي كرد كه مشابه آن در 
برنامه هاي تلويزيوني بي سابقه نبوده است. تا به حال دو فصل از 
برنامه »كتاب باز« تولید شده اس��ت. فصل دوم اين برنامه شاهد 
يك جهش ب��ود و آن ايجاد تنوع در موضوع��ات و مهمان ها بود. 
شبكه نسیم مي تواند ب��ا حفظ اين رويكرد و ت��لاش براي ايجاد 
خلاقیت بیش��تر در تولید »كتاب باز« فصل هاي آتي اين برنامه 
را به نوعي طراحي و تولید كند ك��ه علاوه بر ايجاد فضاي گفت و 
گوي فرهنگي و معرفي كتاب، شاهد اين باشیم كه شبكه نسیم به 
پايگاه تلويزيوني ترويج كتابخواني تبديل شود و مانند »خندوانه« 

كمپین هاي كتابخواني در اين شبكه طراحي و اجرا شوند.

گزارش »جوان« از نامزدهاي جشنواره سي وششم فيلم فجر 

ناراضی های فیلم فجر 

   جواد محرمي
ب�ا اع�لام برن�دگان س�يمرغ های بلوري�ن 
فج�ر  فيل�م  جش�نواره  سی وشش�مين 
فيلم ه�ای   از  بس�ياری  ش�د  مش�خص 
شايس�ته اي�ن دوره از جش�نواره ب�ه حق 
 اصلی خ�ود نرس�يدند از جمل�ه فيلم های 
 »به وقت ش�ام« و »لاتاری« كه اولی تنها در 
چند بخش جايزه گرفت و دومی بايكوت شد. 
 از همان ابت��دا كه نام داوران جش��نواره امسال 
اعلام شد، مي شد پیش بیني ك��رد با رويدادي 
مواجهیم كه مثل سال هاي قب��ل نه قرار است 
انقلابي باشد و نه خیلي حرف��ه اي و سینمايي، 
حرفه اي و سینمايي نبودنش برمي گردد به اينكه 
در همه دنیا هیئت داوران از میان سینماگراني 
انتخاب مي شوند كه طي سال ه��اي اخیر عمر 
هنري شان از آنها خلاقیت تازه اي ديده شده باشد 
و صرفاً از نام هاي بزرگ و پیش��كسوتان دعوت 
نمي شود كه داوري آث��ار روز را به دست بگیرند 
اما در ايران اين به روز ب��ودن هیچ وقت مسئله 
نبوده است بلكه اسم ها هستن��د كه حكمراني 
مي كنند. شايد بهترين ارتباطي كه بین يكي از 
داوران و انقلاب اسلامي بتوان پیدا كرد حضور 
او در پرواز 57 همراه با امام خمیني)ره( باشد. آيا 
اين كافي است؟ او سال هاست در سینماي ايران 
فیلم خوبي نساخته، از ديگري هم سال هاست 
اثر تأثیرگذار و جريان سازي مشاهده نكرده ايم، 
آن خانم هم مدت هاي زي��ادي است كه نبوغ و 
ابتكاري نشان نداده و باقي اعضاي محترم هم به 
همین ترتیب در كارنامه شان چیز دندان گیري 
ديده نمي شود اما از برخي از همین افراد تا دلتان 
بخواهد طي سال ه��اي اخیر سوگیري هاي تند 

سیاسي مشاهده شده است. 
   نامزدهاي عجيب و غريب

از دل هیئ��ت داوران اينچنین��ي ب��ه طور قطع 
انتخاب هاي به روز و حرف��ه اي صورت نخواهد 
گرفت اما انتخاب هاي امسال جش��نواره در ارائه 
فهرست نامزدها عجیب و غريب ترين انتخاب هاي 
تاريخ جشنواره بود، حتي عجیب تر از سال پیش 
و سال پی��ش از آن؛ سالي كه ي��ك فیلم بدون 
موسیق��ي را در بخش بهتري��ن موسیقي نامزد 
كردند! يا همان سال كه يك فیلم ضعیف در 12 
رشته كانديداي سیمرغ شد اما سرانجام لوح تقدير 
هم به آن ندادند، آنقدري كه مي شود گفت سال به 
سال دريغ از پارسال. اعضاي محترم هیئت داوران 
اصلًا فیلم لاتاري را در حدي تلقي نكرده اند كه 
بتواند در فهرست نامزدهاي بخش هاي مختلف 

باشد تا جايي كه حتي بازيگ��ران قرباني حضور 
در اين فیلم شدند و بازي آنها در فیلم هاي ديگر 
هم به كلي ناديده گرفته ش��د. اين هم يك جور 
زهرچشم گرفتن و تنبیه كردن غیرمستقیم است 
كه صرفاً از هیئ��ت داوراني تحت نفوذ يك عضو 
بر مي آيد. دو سال پیش همین آقاي با نفوذ فیلمي 
با نام طبقه حساس را روانه اكران كرد كه خیلي ها 
مضمون آن را ضدغیرت تعبیر مي كردند. طبیعي 
است كه كارگ��ردان فیلمي ك��ه در آن موضوع 
غیرت هجو مي شود تمام قد در برابر فیلمي كه 
اداي دين به غیرت م��رد ايراني قلمداد مي شود 
بايستد. برخي مي گويند مشكل اصلي با مضمون 
فیلم بوده كه آن را در هیچ بخشي حائز صلاحیت 
نامزدي ندانسته اند. خب راست و حسیني بگويند 
مش��كل با غیرت شخصیت ها بوده يا تكیه بر نام 
خلیج فارس يا دفاع از شرافت ملي، پاي فاشیسم 
و امنیت ملي و ترويج خشونت را هم وسط نكشند 
كه حتي ژست بیزاري از اين واژه ها با عملكردشان 

نسبتي ندارد. 
فیلم لاتاري ظاهراً ب��راي هیئت داوران نمايش 
داده نشده است. ساعد سهیلي امسال با سه فیلم 
در جشنواره حضور داشت و در هر سه فیلم هم 
بازي هاي متفاوت��ي از او ديديم. جواد عزتي هم 
نقش هاي چش��مگیري در فیلم هاي لاتاري و 
تنگه ابوقريب ايفا كرده است. هادي حجازي فر 
تقريباً بي نظی��ر ظاهر شده ولي ه��ر سه آنها به 
طور كلي از فهرست نامزدها حذف شده اند و در 
عوض تمام بازيگران يك فیلم ضعیف در میان 
نامزدهاي بهترين بازيگري ديده مي شوند. سه 
بازيگر زن در يك فیل��م همزمان نامزد سیمرغ 
مكمل هستند! و دو بازيگر زن در يك فیلم ديگر 
همزمان نامزد نقش اول زن! اينها را چگونه بايد 
توجیه كنیم. جمشید هاشم پور را هم صرفاً براي 
چند ديالوگ معمولي در يك فیلم نامزد بهترين 
بازيگر كرده اند كه لاب��د دهن كجي باشد به آن 

همه نقش دشوار و سخت. 

سیدمحمود رضوي امسال ب��ا دو فیلم لاتاري 
و دارك��وب در جش��نواره حض��ور داش��ت؛ 
تهیه كننده اي كه از او مي توان به جرئت به عنوان 
سینماگري انقلابي ياد كرد. فیلم هاي رضوي به 
طور كامل در جش��نواره امس��ال ناديده گرفته 
مي شود. اين در حالي رقم مي خورد كه مردم و 
اغلب منتقدان فیلم هاي لاتاري و داركوب را جزو 

آثار خوب جشنواره امسال مي دانند. 
   فيلشاه هم قرباني شد

امسال اما دو مستند هم در جش��نواره حضور 
داشتند ك��ه هیئ��ت داوران جوري ب��ا آنها تا 
كردند كه انگار اص��لًا نبودند. ب��ه اينها اضافه 
كنید انیمیش��ن خوب و رو به جلوي فیلش��اه 
را ك��ه مضموني كام��لًا ديني و قرآن��ي دارد و 
به لحاظ فن��ي و تكنیكي چند پله انیمیش��ن 
اي��ران را ارتق��ا داده است. فیلش��اه حداقل در 
شش رشته مي توانست نامزد باشد. ناز شست 
انیمیشن سازهاي جوان كه بدانند در سینماي 

ايران بايد بروند غاز بچرانند!
اما برنامه وي��ژه رسانه ملي درباره جش��نواره هم 
امسال به كمك طیفي آم��د كه دوست نداشتند 
فیلم هاي انقلابي بر صدر بنشیند. ايجاد حاشیه 
براي حسین مهدوي��ان از برنامه سینمايي هفت 
آغاز شد. آنجا كه رضا رشید پور فیلم او را فاشیستي 
لقب داد و با واكنش مهدويان مواجه شد كه گفت 
اگر اينگونه تعبیر شود بايد شاهنامه فردوسي را 
هم اثري فاشیستي قلمداد كرد و همین يك جمله 
باعث شد تا با بريدن همین جمل��ه ناقص از وى 
حمله اي بي سابقه علیه او در فضاي مجازي شكل 
بگیرد. با اين حال فیلم او جزو پرمخاطب ترين آثار 
جش��نواره تا روز آخر بود و اين البته چیزي نبود 
كه خوشاين��د عده اي باشد. لات��اري تنها فیلمي 
بود كه براي آن صف ه��اي چند صد متري مقابل 
سینماها ايجاد مي شد. فیلم به وقت شام اثر ابراهیم 
حاتمي كیا نیز اگرچه در هشت رشته نامزد شده 
و در میان نامزدهاي بهترين كارگرداني قرار دارد 
اما به نظر مي رسد اگر اتفاق خاصي نیفتد هیئت 
داوران رغبتي براي اهداي سیم��رغ به اين فیلم 
ندارد. حاتمي كیا با وجود آثار درخش��اني چون 
»چ« و »باديگ��ارد« همواره مغضوب جش��نواره 
دولتي فجر بوده و حتي دوسال پیش فیلم باديگارد 
او در میان نامزدهاي هیچ كدام از بخش هاي اصلي 
قرار نگرفت. هر سه فیلم اخیر او با مضمون دفاع از 

مقاومت ساخته شده است. 
از سويي ديگر هومن سیدي كه چند سال پیش 
سیمرغ خود را به رئیس جمهور تقديم كرده بود و 
پس از آن همواره پسر جايزه بگیر جشنواره فجر 
بوده است با فیلم »مغزه��اي كوچك زنگ زده« 
در 11 رشته نامزد شده و نويد محمدزاده نیز كه 
پس از جنجال هاي فیل��م »عصباني نیستم« در 
جشنواره سي و دوم همواره جايزه باران شده در اين 
دوره نیز در میان نامزدهاي بهترين بازيگري قرار 
دارد. جشنواره فیلم فجر امسال مانند سال هاي 
پیش به طور جدي با بحران هويت دست و پنجه 
نرم مي كند؛ رويدادي كه همچنان دچار آزمون و 
خطاست و هیچ استانداردي نمي توان در آن پیدا 
كرد. همه چیز با تعارف برقرار مي شود و مناسبات 
باري به هر جهت انجام مي شود؛ جشنواره اي كه 
ربط زيادي به انقلاب اسلامي ندارد هر قدر هم كه 
برگزاركنندگانش بخواهند در سخنانش��ان لفظ 

فجر را به آن الصاق كنند.

انيميش��ن خوب و رو ب��ه جلوي 
فيلش��اه را ك��ه مضمون��ي كاملًا 
ب��ه  و  دارد  قرآن��ي  و  دين��ي 
لح��اظ فن��ي و تكنيكي چن��د پله 
انيميش��ن اي��ران را ارتق��ا داده 
اس��ت. فيلش��اه حداقل در ش��ش 
رش��ته مي توانس��ت نامزد باشد

    خبر

معاون رئيس صداوسيما :
صداوسيما 27 بار تحريم شده است 

مع�اون ام�ور اس�تان هاي س�ازمان ص�دا و س�يما تأكي�د ك�رد ده�ه 
فج�ر بهتري�ن فرص�ت ب�راي دف�اع از دس�تاوردهاي انق�لاب اس�ت. 
علي دارابي در مراسم افتتاح پروژه هاي صدا و سیماي مركز زنجان، با تأكید بر اينكه 
دهه فجر بهترين فرصت براي دف��اع از دستاوردهاي انقلاب است، افزود: امروز بايد 
دستاوردهاي انقلاب را براى نسل هاى سوم و چهارم انقلاب تبیین كنیم تا اين نسل ها 
بتوانند با تكیه بر اين دستاوردها، از كارنامه انقلاب اسلامي دفاع كنند. وي با اشاره 
به اينكه آسیب شناسي اشكالات احتمالي بايد به عنوان يكي از اولويت هاي امروز در 
راستاي تبیین دستاوردهاي انقلاب باشد، تصري��ح كرد: بي ترديد همین دهه فجر 
بهترين فرصت براي آسیب شناسي اين اشكالات است و مي توان به واسطه رفع اين 

اشكالات، دستاوردهاي انقلاب را به درستي به نسل امروز تبیین كرد. 
معاون رئیس صداوسیما با بی��ان اينكه اروپايي ها برخ��لاف ادعاهايي كه درخصوص 
آزادي بیان ابراز مي كنند، در گذشته 27 بار صدا و سیماي جمهوري اسلامي ايران را 
تحريم كردند، ادامه داد: اين تحريم ها به اتمام نرسیده است و امروز در اشكال مختلف 
توسط امريكا و در قالب برنامه هاي جديد مطرح مي شود. داراب��ي در ادامه با اشاره به 
اينكه تحريم هاي دشمن تا به امروز كه چهار دهه از عمر ب��ا بركت انقلاب اسلامي به 
لطف مجاهدت هاي شه��دا و ايثارگران مي گذرد، تأثیرگذار نب��وده است، اظهار كرد: 
جنگ تحمیلي هشت ساله به دشمن فهماند كه اين اقدامات نمي تواند به نظام مقدس 
جمهوري اسلام��ي ايران ضربه وارد كن��د، به همین خاطر دست ب��ه دامن تحريم  در 
حوزه هاي مختلف شد. معاون امور استان هاي سازمان صدا و سیما با بیان اينكه فعالیت 
250 شبكه ماه��واره اي حاكي از آن است كه دشمن هیچ گ��اه دست از دشمني خود 
برنخواهد داشت، خاطرنشان كرد: هدف اصلي دشمن، نسل جوان است و بي ترديد اين 

شبكه ها به دنبال ايجاد ضعف در اعتقاد و باورهاي جوانان هستند.

 رئيس سازمان ميراث فرهنگي 
در مراسم راهپيمايي 22بهمن عنوان كرد

سفر هاي ارزان قيمت در عيد نوروز 97
علي اصغر مونس�ان، معاون رئيس جمهور و رئيس سازمان 
ميراث فرهنگي، صنايع دس�تي و گردشگري روز گذشته 
در حاش�يه راهپيمايي ي�وم الله 22 بهم�ن از برنامه ريزي 
ب�راي س�فرهاي ارزان قيم�ت براي ن�وروز 97 خب�ر داد. 
مونسان با اشاره به جايگاه جمهوري اسلامي در منطقه گفت: 
هر وقت تهديد هاي دشمنان بیش��تر شده حضور مردم نیز در 
مراسمي مانند 22 بهمن بیشتر شده است و با وجود كاستي ها 
و مش��كلاتي كه در حوزه اقتصادي داري��م خوشبختانه مردم 
همچنان به انقلاب و آرمان هاي آن وفادار هستند و امیدواريم 
اين مشكلات اقتصادي نیز حل شود و مردم در حوزه اقتصادي 
و رفاهي احساس بهتري داشته باشند. وي افزود: اگر واقعیت 
را نگاه كنیم امروز ايران يك كشور مستقل است؛ كشوري كه 
استقلال و قدرت دارد، شايد كاستي هاي��ي در ابعاد اقتصادي 
داشته باشیم، اما خوشحالیم كه بگويیم امروز ايران يك كشور 
مستقل است كه به قدرت اول در منطقه تبديل شده است و از 

همه مهم تر اينكه ايران سرسپرده هیچ كشوري نیست. 
رئیس سازمان میراث فرهنگ��ي، صنايع دستي و گردشگري به 
برنامه هاي اين سازمان در عید ن��وروز اشاره كرد و گفت: تلاش 
مي كنیم عید امسال سفر هاي ارزان قیم��ت داشته باشیم. وي 
افزود: تلاش ما اين است كه گردشگري به صورت يكنواخت در 
كشور توزيع شود و در عید نوروز امسال مردم سفر هايي با كیفیت 
و ارزان قیمت داشته باشند. مونسان گفت: توصیه من به مردم اين 
است كه به جاي جهانگردي، به ايرانگردي بپردازند و از داشته ها 
و جاذبه هاي ايران بازديد كنند چراكه داشته هاي بسیار خوبي 
داريم، البته جهانگردي بد نیست، ام��ا توصیه من اين است كه 

مردم ابتدا از داشته هاي خودمان بازديد كنند. 
..................................................................................................................

معاون مطبوعاتي: با هك كنندگان 
سايت هاي خبري برخورد شود

مع�اون ام�ور مطبوعات�ي و اط�لاع رس�اني وزارت 
فرهن�گ و ارش�اد اس�لامي خواس�تار برخ�ورد ف�وري 
و ج�دي ب�ا هك كنن�دگان س�ايت هاي خب�ري ش�د. 
محمد سلطاني فر گفت: »ما از مراجع قانوني مي خواهیم هر چه 
سريع تر و با قاطعیت موضوع هك شدن چند سايت خبري را در 
شب گذشته پیگیري و با عوامل آن با قاطعیت برخورد كنند.«

شب گذشته، هكرهاي ناشناس با حمله به سايت روزنامه هاي 
قانون، آرمان و ستاره صبح، يك خب��ر جعلي در صفحات آنها 
منتشر كردند. يك مقام مسئول در حوزه فضاي مجازي كشور 
هم به خبرنگ��ار ايرنا گفت: بررسي ها در اي��ن زمینه آغاز شده 
است. ما در حال جمع آوري اطلاعات و اقدام لازم در اين زمینه 
هستیم. وي خاطرنشان كرد: اين اقدام كه در ايام الله دهه فجر و 
جشن مردم ايران در سالروز پیروزي انقلاب اسلامي انجام شد، 
از سوي دشمنان انقلاب و نظ��ام و با هدف جلوگیري از حضور 
شكوهمند مردم در راهپیمايي 22 بهمن صورت گرفته است 
اما مردم ما همواره ثابت كرده ان��د كه گسترده تر و باشكوه تر از 
همیشه در اين راهپیمايي شركت مي كنند. يك مقام مسئول 
در بخش امنیت شبكه وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات نیز از 
ورود اين وزارتخانه به موضوع هك سايت روزنامه هاي يادشده 
خبر داد و گفت كه تیم هاي فني و متخصص اين وزارتخانه در 
حال بررسي فرآيند رخ داده هستند. وي افزود: هك سايت هاي 
مذكور ظرف چند لحظه حل شد و در حال حاضر، مشكلي در 
فعالیت اين سايت ها وجود ندارد. اين مقام مسئول يادآور شد: 
پس از بررسي هاي كامل فني، اطلاعات كامل تري در اين زمینه 

در اختیار افكار عمومي قرار خواهد گرفت. 
..................................................................................................................

تاريخ نگاري كه۱۳سال به طول انجاميد
 ثبت بيش از 220هزار فيش

براي تدوين ۱4جلد روزشمار انقلاب
ميرزاباقر عليان ن�ژاد نويس�نده كتاب روزش�مار انقلاب 
اسلامي با اشاره به گردآوري 220هزار فيش براي تأليف اين 
مجموعه گفت: تأليف اين مجموعه ۱۳سال زمان برده است. 
به گ��زارش گ��روه فرهنگي خبرگ��زاري دانش��جو، میرزاباقر 
علیان نژاد درباره ماجراي تألیف روزشمار انقلاب اسلامي كه در 
14مجلد تألیف و تدوين شده است، اظهار داشت: من در سال 
1371 وارد حوزه هنري شدم، در همان ايام واحدي به نام تدوين 
انقلاب اسلامي تشكیل شده بود كه من در آن واحد مشغول به 
كار شدم. در ب��دو ورودم، اولین پروژه به ن��ام روزشمار انقلاب 
اسلامي در دستور كار قرار گرفت. ط��ي پنج سال جمع آوري 
منابع كه از روزنامه ها، مجلات، كتب، اسناد محرمانه و روزنامه 
و رسانه هاي خارجي بود به پايان رسید و كار نگارش روزشمار 
آغاز شد. تا سال 1383 هشت جلد اول منتشر شد. اين هشت 
جلد به قلم آقاي سعادتي نگارش شد اما با رفتن ايشان از حوزه 
هنري، من از سال 1383 تاكنون مشغول نگارش ساير جلدها 
هستم. تاكنون 13جلد منتشر شده و جلد14 به احتمال زياد 

بهمن سال بعد منتشر خواهد شد. 

محمدرضا   بحراني     دیدگاه


